



БАНДРІВСЬКА Одарка Карлівна (04. 03. 1902, м. Грибів, полб. Кракова, нині Польща — 05. 05. 1981, Львів) — співачка (драматичне сопрано), піаністка, педагог. Сестра **В. Бандрівського**, небога **С. Крушельницької**. Закін. Вищий муз. інститут у Львові (1922; кл. фортепіано М. Криницької, сольний спів — кл. С. Козловської) та гуманітар. факультет Львів. університету (1927). Удосконалювала піаніст. майстерність у Віден. муз. академії (1922–23, у проф. Франка), вокальну — у С. Крушельницької (1928–29, Мілан, Віареджо). 1931–39 — викладач співу Вищого муз. інституту (Львів). 1939–41 та 1945–63 — доцент Львів. консерваторії, 1941–44 — викладач співу Львів. муз. школи. Гастролювала в Галичині, Польщі, Австрії. Від 1963 — на пенсії. Давала приватні уроки співу, упорядковувала архів С. Крушельницької, який передала Муз.-мемор. музеєві у Львові. В репертуарі Б. — твори укр. і зх.-європ. композиторів: Я. Степового, К.

Стеценка, Н. Нижанківського, В. Матюка, М. Вербицького, Д. Січинського, В. Барвінського, С. Людкевича, М. Колесси, В. Косенка, Л. Ревуцького, М. Мусоргського, Ф. Шуберта, Й. Гайдна, Й.-С. Баха, Р. Вагнера, Г. Вольфа, Р. Штраусса, Г. Малера, К. Дебюссі. Серед учнів — **П. Криницька**, Л. Дороніна, Н. Чубарова, **Т. Дідик**, сестри **Байко**, М. Процев'ят, К. Маслій.

Авторка газет. публікацій та спогадів про С. Крушельницьку, зокрема «Слухаючи її концерти...» // «Славетна співачка», Л., 1956; «Соломія Крушельницька» // «Вільна Україна», 1963, 22 верес.; «Слово про мою улюблену вчительку» // «Соломія Крушельницька: Спогади», К., 1976; «Уточнення до спогадів Ванди Вермінської про Соломію Крушельницьку» // «Наша культура», Варшава, 1977, ч. 4.

Рекомендована література

1. Авторський вечір Івана Крушельницького – виступ О. Бандрівської // Діло. 1927, 26 лют.;
2. Барвінський В. Вечір пісні українських композиторів у виконанні Одарки Бандрівської // Новий час. 1933, 28 жовт.;
3. Його ж. Одарка Бандрівська – Галя Левицька // Там само. 1936, 15 жовт.;
4. Вечір німецької музики при співучасті професора Дарії Бандрівської // Наші дні. 1941. Ч. 1;
5. Лисенківський концерт Одарки Бандрівської у Чорткові // Там само. 1942. Ч. 2;
6. Барвінський В. Концерт Одарки Бандрівської: До 30-ліття смерті М. Лисенка // Львів. вісті. 1942, 11 листоп.;
7. Жишкович М. У спів закохана // Дзвін. 2002. № 8.

О. Р. Паламарчук

Бібліографічний опис:

Бандрівська Одарка Карлівна / О. Р. Паламарчук // *Енциклопедія Сучасної України* [Електронний ресурс] / Редкол.: І. М. Дзюба, А. І. Жуковський, М. Г. Железняк [та ін.] ; НАН України, НТШ. — К. : Інститут енциклопедичних досліджень НАН України, 2003. — Режим доступу: <https://esu.com.ua/article-40253>

2001-2025 © Ця енциклопедична стаття захищена авторським правом згідно з чинним законодавством України ([докладніше](#)).